
PROTOKÓŁ Nr 2/2013 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 
Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 
Rady Gminy Bielsk Podlaski 
w dniu 26 marca 2013 roku 

 
Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 
ul. Mickiewicza 46. 
 
Czas trwania posiedzenia: godz. 9.10 – 10.40. 
 
Prowadzący posiedzenie: JAN PAWLUCZUK – Przewodniczący Komisji 
Budżetu i Gospodarki Komunalnej. 
 
Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 
     - OLSZEWSKI STANISŁAW (Przewodniczący) 
     - KAMIŃSKI LESZEK 
     - NIKOŁAJUK MIKOŁAJ 
     - PAC BARBARA 
2. Członkowie Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 
     - PAWLUCZUK JAN (Przewodniczący) 
     - BOROWSKI ANDRZEJ 
     - ŁOZOWIK PAWEŁ 
     - MAKSIMIUK ELŻBIETA 
     - TYNIEWICKI ANDRZEJ 
3. Członkowie Komisji O światy i Spraw Społecznych 
     -  CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 
     -  CAR MIKOŁAJ 
     - KORSZAK MARIUSZ 
     - MATEUSZUK MIECZYSŁAW 
     - SIEMIENIUK SŁAWOMIR 
4. Wójt Gminy  – RAISA RAJECKA 
5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 
6. Przewodniczący Rady Gminy – WALENTY GAŁUSZEWSKI 

 
Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1.  
 

Porządek posiedzenia: 
 

1. Zaopiniowanie materiałów na XXVI Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski 
zwołaną na dzień 29 marca 2013 roku, tj. projektów uchwał w sprawie: 



a) zmian w Wieloletniej prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 
2013 – 2011; 

b) zmian w budżecie Gminy na 2013 rok; 
c) wyrażenia zgody (nie wyrażenia zgody) na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2014 roku; 
d) Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Bielsk Podlaski na 

lata 2013 -  2015; 
e) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części gruntów obrębów wsi Grabowiec, Łubin Kościelny i 
Sierakowizna; 

f) przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów wsi Bolesty, 
Grabowiec, Skrzypki Duże, Skrzypki Małe, Szastały i Truski oraz do 
zmiany miejscowego planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Bielsk Podlaski części gruntów obrębu wsi Grabowiec; 

g) przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego części gruntów obrębu wsi 
Truski; 

h) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części gruntów obrębów wsi Bolesty, Dobromil, Knorydy, 
Pietrzykowo Wyszki i Zawady oraz do zmiany miejscowego planu ogólnego 
zagospodarowania przestrzennego gruntów obrębu wsi Knorydy; 

i) przystąpienia do sporządzenia i zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części gruntów  obrębu wsi Knorydy; 

j) przystąpienia do sporządzenia i zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części gruntów obrębu wsi Łoknica 
oraz  do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
części gruntów obrębu wsi Krzywa; 

k) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bielsk Podlaski; 

l) zmiany uchwały Nr XXV/151/ 2013 z dnia 15 lutego 2013 r. w sprawie 
przedłużenia terminu załatwienia skargi Krzysztofa  Żukowskiego. 

2. Sprawy bieżące. 
 
Do pkt 1a)  
 Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2013 – 2022 stanowi Załącznik Nr 2 
do protokołu. Wniosek omówiła Wójt Gminy – RAISA RAJECKA. 
Poinformowała, że zmiana planowanych wydatków nastąpiła w związku ze 
zmniejszeniem planowanych wydatków majątkowych o kwotę 1.800.000 zł na 
zakup samochodów strażackich dla jednostek OSP. Wynika to z przesunięcia na 
2014 rok terminu zakupu samochodów w ramach projektu „Wspólnie chronimy 
Puszczę Białowieską” (Program Współpracy Transgranicznej Polska – Białoruś – 
Ukraina 2007-2013). Wkład własny Gminy do zakupu tego sprzętu wynosi tylko 
10%. 



Na prośbę radnego JERZEGO CHILKIEWICZA Pani Wójt wyjaśniła, 
dlaczego nastąpiło zmniejszenie dochodów  z tytułu subwencji oświatowej. 
Projekt budżetu Gminy był opracowywany na podstawie informacji o 
zwiększeniu subwencji, jednakże po przyjęciu uchwały wpłynęło pismo 
informujące o przyznaniu tylko 300.000 zł.  

Innych pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie bez 
uwag. 
  
Do pkt 1b)  
 Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie zmian w budżecie Gminy na 2013 
rok stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. Wniosek omówiła Wójt Gminy RAISA 
RAJECKA  kolejno przedstawiając propozycje zmian oraz ich uzasadnienie. 
 Pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały radni zaopiniowali pozytywnie bez 
uwag. 
 
Do pkt 1c)  
 Wniosek Wójta Gminy o rozstrzygnięcie, czy w budżecie Gminy na 2014 
rok zostanie wyodrębniony fundusz sołecki stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. 
Wójt Gminy RAISA RAJECKA przypomniała, że dotychczas fundusz sołecki nie 
był wyodrębniany i tak jak co roku radnym zostały przedłożone 2 projekty uchwał 
w tej sprawie w celu podjęcia przez Radę stosownej decyzji. Przedstawiła radnym 
dołączony do wniosku wykaz wszystkich miejscowości z informacją o liczbie 
mieszkańców i kwotą funduszu sołeckiego, jaka by przypadała na każde sołectwo. 
W skali całej Gminy jest to kwota 540 596 zł przy liczbie mieszkańców 7 141. 
Radny MIECZYSŁAW MATEUSZUK zapytał o przedłużający się remont drogi 
w Nałogach. Pani Wójt wyraziła nadzieję, że w tym roku droga zostanie 
naprawiona. Radny JERZY CHILKIEWICZ wnioskował o nie wyodrębnianie 
funduszu, zwracając uwagę na to, że zwiększyłoby to zakres obowiązków 
sołtysów, którzy nie są przygotowani do prowadzenia dokumentacji wymaganej 
przy gospodarowaniu funduszem sołeckim. Podkreślił, że dotychczasowy sposób 
zarządzania środkami sprawdził się. Radny ANDRZEJ BOROWSKI zapytał, czy 
wpłynął jakiś wniosek o wyodrębnienie funduszu. Pani Wójt poinformowała, że 
takich wniosków dotychczas nie było, ale tematem interesują się mieszkańcy kol. 
Augustowo. Pani Wójt przedstawiła realizowane plany inwestycyjne w tej 
miejscowości, a radni przyznali, że Augustowo w tym zakresie nie jest 
pokrzywdzone. Przychylili się też do wniosku o nie wyodrębnianie funduszu na 
2014 rok. W głosowaniu jawnym członkowie wszystkich Komisji  jednogłośnie 
wyrazili opinię, aby na najbliższej sesji Rady Gminy przyjąć uchwałę o nie 
wyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2014 roku. 
 
Do pkt 1d)  

Wniosek Wójta Gminy dot. przyjęcia Gminnego Programu wspierania 
rodziny w Gminie Bielsk Podlaski na lata 2013 – 2015 stanowi Załącznik Nr 5 do 
protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że opracowanie i realizacji 
programu jest zadaniem własnym Gminy. Podkreśliła, że sytuacja w gminie nie 



jest zła, przy czym dużą pracę wykonuje w tym zakresie powołany Zespół 
Interdyscyplinarny, któremu udaje się rozwiązywać występujące problemy. Pani 
Wójt podkreśliła, że z reguły gorsza sytuacja (ubóstwo) występuje w rodzinach 
wielodzietnych. Nie można też wykluczyć z pomocy osób nadużywających 
alkoholu, jeśli spełniają wymagane kryteria. Radny MIKOŁAJ CAR powiedział, 
że przyznawanie finansowej pomocy osobom nadużywającym alkoholu zniechęca 
tych, którzy radzą sobie w trudnej sytuacji. 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały w raz z programem 
zaopiniowano pozytywnie. 
 
Do pkt 1e, f, g, h, i, j)  
 Wniosek Wójta Gminy dotyczący przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części gruntów obrębów 
wsi Grabowiec, Łubin Kościelny i Sierakowizna na terenie Gminy Bielsk 
Podlaski, stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA 
przedstawiła okoliczności uzasadniające przystąpienie do sporządzenia planów.  
Wyjaśniła, że kolejne punkty porządku posiedzenia będą dotyczyły tej samej 
procedury, lecz w stosunku do innych wymienionych miejscowości. Wymieniła 
projekty uchwał w sprawie: 

- przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części obrębów wsi Bolesty, Grabowiec, 
Skrzypki Duże, Skrzypki Małe, Szastały i Truski oraz do zmiany miejscowego 
planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego Gminy Bielsk Podlaski 
części gruntów obrębu wsi Grabowiec – Załącznik Nr 7 do protokołu; 
- przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części gruntów obrębu wsi Truski - 
Załącznik Nr 8 do protokołu; 
- przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części gruntów obrębów wsi Bolesty, Dobromil, Knorydy, 
Pietrzykowo Wyszki i Zawady oraz do zmiany miejscowego planu ogólnego 
zagospodarowania przestrzennego gruntów obrębu wsi Knorydy - Załącznik 
Nr 9 do protokołu; 
- przystąpienia do sporządzenia i zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części gruntów  obrębu wsi Knorydy - 
Załącznik Nr 10 do protokołu; 
- przystąpienia do sporządzenia i zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części gruntów obrębu wsi Łoknica oraz  
do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
gruntów obrębu wsi Krzywa - Załącznik Nr 11 do protokołu; 

 
Poinformowała, że z wnioskiem o sporządzenie planu wystąpiło 

przedsiębiorstwo „Farma Wiatrowa” z Warszawy, które przewiduje na tym 
terenie realizację zadań związanych z wytwarzaniem energii z odnawialnych 
źródeł energii (wiatr). Będą przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami, w 
których wezmą udział przedstawiciele firmy. Pani Wójt przedstawiła szacunkowe 



koszty opracowania planu, dodając przy tym, że część kosztów przejdzie na 
firmę. Omówiła załączone do projektów uchwał mapki. Podkreśliła, że należy 
liczyć się z tym, że mogą pojawić się ze strony mieszkańców protesty. Będą 
również osoby zadowolone z tytułu podpisania z firmą umowy wstępnej dot. 
dzierżawy gruntów do lokalizacji wiatraków. Procedurę planistyczną ze strony 
urzędu nadzoruje Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK. Zwróciła 
uwagę, że w przypadku miejscowości Krzywa i Łoknica, o sporządzenie planu 
wystąpił inny inwestor (przedsiębiorstwo EPA Wind ze Szczecina), który złożył 
wniosek o objęcie planem całego terenu zabudowanego.  
 Radny ANDRZEJ BOROWSKI zapytał o minimalną odległość lokalizacji 
wiatraków od zabudowań. Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 
poinformował, że przyjęta minimalna odległość wynosi 0,5 km. Radny stwierdził, 
że jest to zbyt mała odległość. RAISA RAJECKA dodała, że będą prowadzone 
starania o jej zwiększenie. 
 Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI powiedział, 
że jest to początek procedury i zaproponował przychylić się do złożonych 
wniosków. Zapytał, czy w ramach toczącej się procedury Rada Gminy będzie 
podejmować jakieś decyzje. Wójt Gminy RAISA RAJECKA  zapewniła, że  
Rada będzie informowana o każdym kolejnym etapie, a procedura planistyczna 
jest dosyć długa. Do kompetencji Rady Gminy będzie należało zatwierdzenie 
planu.   
 Radny SŁAWOMIR SIEMIENIUK zapytał o plany zagospodarowania 
gruntów w Dubiażynie w kontekście wcześniejszych zamierzeń związanych z 
budową Zakładu Zagospodarowania Odpadów. Przekazał, że mieszkańcy chcą 
pisemnego zobowiązania Wójta Gminy, że w Dubiażynie nie będzie Zakładu 
Zagospodarowania Odpadów i że pozostanie to teren rolniczy. Wójt Gminy 
poinformowała, że Dubiażyn będzie objęty w studium ochroną. Złożone przez 
mieszkańców wnioski zostały uwzględnione do procedury. Nie ma planów 
realizacji inwestycji w Dubiażynie. Zaproponowała zapoznać się z Wojewódzkim 
Planem Gospodarki Odpadami. Przypomniała, że grunty, na których 
przewidywano budowę ZZO są własnością Skarbu Państwa i Agencji, dlatego też 
Gmina nie posiada wiedzy na temat ewentualnej ich sprzedaży, o co pytali 
mieszkańcy Dubiażyna na zebraniu zwołanym w związku z zarządzonymi 
wyborami sołtysa. Zastępca Wójta ANATOL FILIPIUK  omówił kolejne etapy 
procedury planistycznej, zwracając szczególną uwagę na raport środowiskowy. 
Zachęcił do korzystania z przewidzianej procedurą możliwości zgłaszania przez 
mieszkańców swoich uwag do inwestycji, a nie dopiero wtedy, gdy trwa budowa. 
Poinformował o oferowanych cenach opracowania planu. Zwrócił również uwagę 
na to, że na razie obowiązuje stare Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy i jego treść jest aktualna do czasu 
zmiany Studium, czyli do końca procedury. Pani Wójt oraz Przewodniczący Rady 
zgodnie podkreślili, że radni powinni mieszkańcom wyjaśniać, jakie są kolejne 
etapy omawianej procedury i jakie decyzje zostały przez Radę Gminy podjęte.  

Radny PAWEŁ ŁOZOWIK  zapytał, czy osoba fizyczna może zgłosić 
zamiar udostępnienia swoich gruntów na lokalizację wiatraków. ANATOL 



FILIPIUK wyjaśnił, że jest to możliwe z zastrzeżeniem, że jeśli zostanie 
wskazany teren poza obszarem objętym miejscowym planem, wówczas trzeba 
będzie przeprowadzić taką samą procedurę.  

Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI 
zaproponował, aby radni wyrazili swoją opinię w stosunku do przedłożonych 
wniosków. Radny JERZY CHILKIEWICZ zaproponował zaakceptować 
przedłożone wnioski. Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowali przedłożone przez Wójta Gminy wnioski wraz z projektami uchwał 
dotyczących przystąpienia do sporządzenia lub zmian miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego gruntów wyżej wymienionych. 
 
Do pkt 1k)  
  Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu programu zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bielsk Podlaski stanowi Załącznik Nr 12 
do protokołu. Projekt programu przedstawił Zastępca Wójta Gminy – ANATOL 
FILIPIUK. Omówił procedurę jego uchwalania, opiniowania, zapoznał z opiniami 
negatywnymi oraz odniósł się do nich. 
 Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. Projekt uchwały zaopiniowano 
pozytywnie. 
 
Do pkt 1l)  
 Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXV/151/2013 z dnia 15 lutego 2013 r. w sprawie przedłużenia 
terminu załatwienia skargi Krzysztofa Żukowskiego stanowi Załącznik Nr 13 do 
protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że rozpatrzenie skargi 
miało nastąpić do dnia 15 kwietnia, jednakże warunki pogodowe uniemożliwiły 
przeprowadzenie oględzin w terenie, stąd wniosek o przedłużenie terminu do 
końca maja 2013 roku.   
 Radni nie zgłosili żadnych uwag. Projekt uchwały zaopiniowano 
pozytywnie. Uzgodniono, że punkt 15 porządku obrad najbliższej sesji otrzyma 
brzmienie: „Powzięcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/151/2013 z 
dnia 15 lutego 2013 r. w sprawie przedłużenia terminu załatwienia skargi 
Krzysztofa Żukowskiego”.  
 
Do pkt 2)  
 W sprawach bieżących poruszono następujące zagadnienia: 
a) Dyskutowano o wejściu w życie nowych przepisów „śmieciowych”. Pani Wójt 
stwierdziła, że sołtysom należą się podziękowania za pomoc przy zbieraniu od 
mieszkańców deklaracji. Radni interesowali się, czy uchwalone opłaty za wywóz 
śmieci będzie można zmieniać. Pani Wójt poinformowała, że są sygnały od 
rodzin wielodzietnych, że naliczanie opłaty od liczby zamieszkałych w 
gospodarstwie osób jest dla nich zbyt obciążające. Po przetargu będzie znana 
wysokość kosztów, wówczas można będzie wrócić do tematu i rozważyć 
możliwości udzielenia pomocy rodzinom wielodzietnym. Radny JERZY 
CHILKIEWICZ zwrócił uwagę, że procedura ustalania opłat powinna zacząć się 



od przetargu, a nie odwrotnie. RAISA RAJECKA wyjaśniła, że tak stanowiły 
przepisy ustawy. Jest ona nowelizowana, zapewne po pewnym czasie 
obowiązywania nowych zasad będzie możliwość weryfikowania uchwalonych 
rozwiązań.     
b) Radny Andrzej Borowski  zapytał o oświetlenie uliczne w Rzepniewie  (przy 
dwóch domach) planowane do realizacji w 2012 r. Wójt Gminy wyjaśniła, że 
inwestycja była ujęta na 2012 r., Zakład Energetyczny przystąpił  do sporządzenia 
dokumentacji do stawiania słupów i zaproponował wykonanie dodatkowego 
wnioskowanego oświetlenia. W międzyczasie Zakład odstąpił od tego planu. Po 
przeanalizowaniu sytuacji zadanie zostało zapisane na 2013 rok. Dla 2 domów 
jest to duży koszt.  Zastanowimy się, co z tym zrobić. 
 
 Innych tematów nie zgłoszono. W związku tym JAN PAWLUCZUK 
o godz. 10.40 zamknął posiedzenie. 
 
 
Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący posiedzenia: 

Jan   PAWLUCZUK ......................................... 

(Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej) 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. OLSZEWSKI Stanisław 

(Przewodniczący) 

....................................... 

2. KAMIŃSKI Leszek ....................................... 

3. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

4. PAC Barbara .......................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1.  BOROWSKI Andrzej ...................................... 

2. ŁOZOWIK Paweł  

3.  MAKSIMIUK Elżbieta ....................................... 

4. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

     

  



Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Przewodniczący) 

.................................. 

2. CAR Mikołaj .................................. 

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław ................................... 

 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 


